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Utbildningsnämnden 

UN § 95                                                   Dnr 2024/00002 

Godkännande av dagordning. Anmälan om jäv. 

  

Utbildningsnämndens beslut 

Utbildningsnämnden godkänner upprättat förslag till dagordning. 

 

 

_________________________ 
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Utbildningsnämnden 

UN § 96                                                   Dnr 2024/00001 

Sekretess: Systematiskt kvalitetsarbete - Befarade 
kränkningsärenden, synpunkter och klagomål samt eventuellt 
inkomna "Tillsyn individärenden". 

  

Utbildningsnämndens beslut 

Utbildningsnämnden noterar informationen. 

Bakgrund 

Statistik över befarade kränkningsärenden informeras om på varje möte. Denna gång 
redovisas inkomna ärenden under tiden 14 maj till 10 juni 2024. 

 

Avdelningschef grundskola redogör för tre klagomål. ID 26986, 27076, 27165. 

 

 

_________________________ 
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Utbildningsnämnden 

UN § 97                                                   Dnr 2024/00127 

Information från Elevhälsan - Arbetet med barn och unga   

  

Utbildningsnämndens beslut 

Utbildningsnämnden noterar informationen. 

Bakgrund 

Utbildningsnämnden har önskat få information om hur elevhälsan arbetar med barn 
och unga under terminer och lov. 

Underlag för beslut 

Muntlig information på mötet. 

 

 

_________________________ 
Expedieras till: 
Kuratorer 
Barn- och elevhälsochef 
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Utbildningsnämnden 

UN § 98                                                   Dnr 2024/00128 

Sammanhållen utbildning - vuxenutbildningen 

  

Utbildningsnämndens beslut 

Utbildningsnämnden godkänner informationen avseende ”Sammanhållen 
utbildning”. 

Bakgrund 

Hösten 2022 startade vuxenutbildningen upp den lagstadgade utbildningsformen, 
Sammanhållen utbildning, vilken riktar sig till vissa elever som innehar 
etableringsplan. Etableringsplanen är två år, förutsatt att den inte bryts av 
sjukskrivning eller föräldraledighet. Eleven kan inom utbildningsformen studera 
grundläggande kurser utöver SFI eller gå orienteringskurser för att fördjupa den 
språkliga inlärningen, öka etableringen i samhället samt få insikt i hur 
utbildningssystemet och arbetsmarknaden fungerar.  

Det är Arbetsförmedlingen som beslutar vilka personer med etableringsbidrag som 
ska få ta del av åtgärden Sammanhållen utbildning. Arbetsförmedlingen samordnar 
etableringsinsatserna och är stödjande och pådrivande i förhållande till berörda 
parter. Arbetsförmedlingen och vuxenutbildningen har kontinuerliga 
samverkansmöten om deltagande elevers studieupplägg och utveckling i 
Sammanhållen utbildning.    
 
Bedömning ur miljömässig dimension 

Utbildningsförvaltningen, avdelning gymnasium/vuxenutbildning har inte funnit 
några särskilda aspekter på frågan utifrån denna dimension.    
 
Bedömning ur social dimension 

Ur en social dimension är det viktigt för den enskilde medborgaren att kunna ett 
lands språk, att ha genomgått en utbildning och att vara etablerad på 
arbetsmarknaden och därmed kunna försörja sig. Utbildningsförvaltningen slutsats är 
att sammanhållen utbildning varit en gynnsam insats för de flesta av deltagarna 
hittills, som lett till ökade kunskaper om det svenska samhället och arbetsmarknaden, 
varit gynnsam för elevernas studietidslängd på SFI, samt förbättrat möjligheterna för 
den enskilda/enskilde att etablera sig på arbetsmarknaden.    
 
Bedömning ur ekonomisk dimension 

Ur en ekonomisk dimension har införandet och anordnandet av sammanhållen 
utbildning påverkat vuxenutbildningens budget, eftersom utökningen skett utan 
tillskott av medel till enheten. Detta har inneburit att rektor fått göra prioriteringar 
inom övriga verksamheter för att klara införandet med en fortsatt budget i balans.  
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Ur ett ekonomiskt perspektiv för samhället är det viktigt att innevånarna har arbete 
och därmed kan försörja sig. Ur ett ekonomiskt perspektiv för den enskilde 
deltagaren är det viktigt att ha en utbildning, behärska ett lands språk och kunna 
etablera sig på arbetsmarknaden. Utbildningsförvaltningens slutsats är att 
sammanhållen utbildning varit gynnsam när det gäller att öka deltagarnas möjligheter 
att klara sina studier och förbättra sina förutsättningar att etablera sig på 
arbetsmarknaden.  

Underlag för beslut 

Tjänsteskrivelse "Sammanhållen utbildning för vissa personer med utbildningsplikt" 
upprättad av rektor, avdelningschef vuxenutbildningen och utbildningschef. 

 

 

_________________________ 
Expedieras till: 
Rektor vuxenutbildningen 
Avdelningschef gymnasiet & vuxenutbildningen 
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Utbildningsnämnden 

UN § 99                                                   Dnr 2024/00109 

Plan för Mariestads kommuns Introduktionsprogram IM  
läsåret 2024/25  

  

Utbildningsnämndens beslut 

Utbildningsnämnden beslutar fastställa ”Plan för Mariestads kommuns 
Introduktionsprogram” 2024/2025.     

Bakgrund 

Vadsbogymnasiet och därmed introduktionsprogrammen, har en skyldighet enligt 
Skollagen 17 kap § 7 att fastställa en plan för utbildningen på 
introduktionsprogrammen. Planen ska ange utbildningens syfte, längd och 
huvudsakliga innehåll.       
 
Bedömning ur miljömässig dimension 

Ingen hänsyn har tagits till denna dimension.     
 
Bedömning ur social dimension 

Ingen hänsyn har tagits till denna dimension.    
 
Bedömning ur ekonomisk dimension 

Ingen hänsyn har tagits till denna dimension. 

Arbetsutskottets förslag 

Beslutet överensstämmer med arbetsutskottets förslag. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande Anette Karlsson (M) tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och finner att 
nämnden beslutar enligt förslaget. 

Underlag för beslut 

Tjänsteskrivelse ”Plan för Mariestads kommuns Introduktionsprogram 2024/2025” 
upprättad av rektor och avdelningschef för gymnasiet samt utbildningschef. 

Plan för Mariestads kommuns Introduktionsprogram.  

_________________________ 
Expedieras till: 
Rektor 
Avdelningschef gymnasiet  
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Utbildningsnämnden 

UN § 100                                                   Dnr 2024/00103 

Information - IM-YRK  

  

Utbildningsnämndens beslut 

Utbildningsnämnden godkänner informationen om yrkesintroduktion på 
Introduktionsprogrammen.     

Bakgrund 

Vid utbildningsnämndens möte 2023-06-13 fördes en dialog om möjligheten att ge 
Yrkesintroduktion inom Introduktionsprogrammen vid Vadsbogymnasiet.  
 
Bedömning ur miljömässig dimension 

Utbildningsförvaltningen har inte funnit några särskilda aspekter på frågan utifrån 
denna dimension.   
 
Bedömning ur social dimension 

Statistik från SKR visar att elever som får en utbildning vid 
Introduktionsprogrammen kombinerat med praktik har en större chans att kunna 
etablera sig på arbetsmarknaden jämfört med elever som inte får praktikmöjlighet. 
Detsamma visar Skolverkets information och sammanställning av statistik om 
ungdomars verksamhet efter gymnasieskolan. Varje år lämnar ett antal elever 
grundskolan i Mariestad utan behörighet till gymnasiet med svårigheter att nå 
behörighet vid Introduktionsprogrammen. Om dessa elever får grundläggande 
yrkeskunskaper samt praktik har de möjlighet att etablera sig på arbetsmarknaden 
trots avsaknaden av slutförd gymnasieutbildning.   
 
Bedömning ur ekonomisk dimension 

Yrkesintroduktion inriktat mot industritekniska yrken, sökbart på gruppnivå vid 
Vadsbogymnasiet beräknas fullt utbyggt kosta cirka 950 tkr/år. Kostnaden består 
främst av löner för yrkeslärare samt lärare på Introduktionsprogrammen som 
samordnar utbildningen.   

Underlag för beslut 

Tjänsteskrivelse ”Information – Yrkesintroduktion på Introduktionsprogrammen” 
upprättad av avdelningschef gymnasiet, rektor Introduktionsprogrammen och 
utbildningschef. 

Utredning - Information om Yrkesintroduktion 

_________________________ 
Expedieras till:  
Rektor, avdelningschef gymnasiet 
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Utbildningsnämnden 

UN § 101                                                   Dnr 2024/00111 

Kommunalt aktivitetsansvar (KAA) 2024 

  

Utbildningsnämndens beslut 

Utbildningsnämnden godkänner informationen avseende rapport ”Aktivitetsansvar i 
Mariestads Kommun, rapport läsåret 2023/2024”. 

Bakgrund 

Enligt utbildningsnämndens årshjul ska nämnden informeras kring KAA-
verksamheten i kommunen junimötet. 

Enligt Skollagen är varje kommun skyldig att hålla sig informerad om hur 
kommunens ungdomar är sysselsatta. Detta regleras i 29 kapitlet, 9 paragrafen. 

I Mariestads kommun arbetar Fredrik Grahn med det kommunala aktivitetsansvaret 
sedan hösten 2013.  

I uppdraget ingår de ansvar och uppdrag som beskrivs i skollagen  

kap 29 § 9. I Mariestad samverkar KAA med skolor genom elevvårdsteam, rektorer 
och lärare kring pedagogiska och sociala frågor för att motverka att elever avbryter 
sina gymnasiestudier, och för att främja att elever deltar i undervisningen. KAA ger 
även stöd i form av samtal och hjälper till med logistiken så att eleverna kommer till 
och från skolan. För ungdomar med studiebevis stödjer KAA i processer för att 
motivera och stödja berörda ungdomar i att återuppta och slutföra sina 
gymnasiestudier på Komvux eller Folkhögskola. För de ungdomar som inte har 
arbete eller där inte skolgång är aktuellt stödjer KAA den enskilda ungdomen i 
myndighetskontakter för att få till stånd en aktivitet/sysselsättning, samt för att i 
förekommande fall planera och följa upp praktik för ungdomar.    
 
Bedömning ur miljömässig dimension 

Utbildningsförvaltningen, avdelning gymnasium/vuxenutbildning har inte funnit 
några särskilda aspekter på frågan utifrån denna dimension.    
 
Bedömning ur social dimension 

Syftet med det skollagsstyrda KAA-uppdraget är att förhindra att unga människor 
hamnar utanför både arbetsmarknad och studier. Detta utanförskap får ofta sociala 
konsekvenser för de berörda ungdomarna. Statistik från KAA i Mariestad visar att 
ungdomar som inte har en gymnasieutbildning, med eller utan examen, i större 
utsträckning är utan någon form av sysselsättning. Det tycks alltså gynnsamt för 
ungdomar att genomgå en gymnasieutbildning även om de inte får examen. I den 
grupp som inte genomgått gymnasieutbildning återfinns oftast de som benämns som 
”hemmasittare”. Dessa ungdomar är ofta i behov av mycket stöd från AME, 
socialtjänst, arbetsförmedling och vård för att komma ur sin sysslolöshet. Dessa 
ungdomar riskerar att hamna mellan olika instanser och därmed inte få det stöd de 
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behöver. KAA har en viktig funktion när det gäller att ha information om dessa 
ungdomar, men saknar egna verktyg för att lösa utmaningarna kring sysslolösheten. 

Underlag för beslut 

Tjänsteskrivelse ”Rapport – Kommunalt aktivitetsansvar (KAA)” upprättad av 
handläggare aktivitetsansvar, avdelningschef gymnasiet och utbildningschef.  

Sammanställning KAA statistik våren 2024. 

 

 

_________________________ 
Expedieras till: 
KAA handläggaren 
Avdelningschef gymnasiet 
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Utbildningsnämnden 

UN § 102                                                   Dnr 2024/00033 

Antagningsstatistik 2024 

  

Utbildningsnämndens beslut 

Utbildningsnämnden beslutar godkänna informationen avseende resultatet av andra 
valomgången till gymnasieskolan HT 2024.                                                                

Bakgrund 

Den 15 maj avslutades andra ansökningsperioden för gymnasievalet 2024. 
Antagningskansliet vid Utbildning Skaraborg har därefter genomfört en preliminär 
antagning. Enligt utbildningsnämndens årshjul ska nämnden informeras kring valets 
resultat på nämndsmöte i juni.   
 
Bedömning ur miljömässig dimension 

Utbildningsförvaltningen, avdelning gymnasium/vuxenutbildning har inte funnit 
några särskilda aspekter på frågan utifrån denna dimension.  
 
Bedömning ur social dimension 

På tre av skolans program finns det betydligt fler förstandssökande än det finns 
platser. Detta gäller ekonomiprogrammet som har 37 sökande till 30 platser, el- och 
energiprogrammet som har 25 förstahandssökande till 16 platser och 
samhällsvetenskapsprogrammet som har 42 förstahandssökande till 30 platser. Vilket 
innebär att ett antal sökande inte kommer att få en utbildningsplats på sitt 
förstahandsval på Vadsbogymnasiet.  

Det finns en risk att elever som inte får sitt förstahandsval tappar i motivation om de 
blir antagna till en utbildning de inte är fullt motiverade att läsa, vilket skulle kunna 
leda till lägre studieresultat och ökad risk för avhopp från utbildningen.  
 
Bedömning ur ekonomisk dimension 

Antalet elever som väljer Vadsbogymnasiet i första hand har ökat något jämfört med 
maj föregående år. I maj 2023 var antalet förstahandssökande 227 och i år är det 247 
sökande. För de flesta programmen är det mindre förändringar i antalet 
förstahandssökande jämfört med i fjol. Men på några program är förändringarna 
större. Bygg- och anläggningsprogrammet hade i fjol 27 förstahandssökande i år har 
det minskat till 12 och Försäljnings- och serviceprogrammet har ökat från 12 
förstahandssökande i fjol till 21 förstahandssökande, i år. 

Teknikprogrammet hade i fjol i maj 11 förstahandssökande och i år har antalet ökat 
till 34. Naturvetenskapsprogrammet minskar antalet förstahandssökande från 22 i fjol 
till 15 i år.   

Ur ett ekonomiskt perspektiv är det viktigt för programmen hur många antagna 
elever de får och vilken fyllnadsgrad utbildningen har. Detta eftersom varje elev ger 
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en elevpeng, och programmets årsbudget är beräknad efter en prognos över hur 
många elever som rektor beräknar kommer att antas till årskurs ett. 

Underlag för beslut 

Tjänsteskrivelse ”Information resultat andra intagningen till gymnasiet” upprättad av 
avdelningschef gymnasiet och utbildningschef. 

Antagningsstatistik gymnasievalet maj 2024. 

 

 

_________________________ 
Expedieras till: 
Avdelningschef gymnasiet 
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Utbildningsnämnden 

UN § 103                                                   Dnr 2024/00093 

Medborgarförslag om att caféet för elever på Tunaholmsskolan 
ska öppna igen 

  

Utbildningsnämndens beslut 

Utbildningsnämnden anser medborgarförslaget besvarat.   

Det ekonomiska och organisatoriska ansvaret ligger ytterst i rektors uppdrag som 
bedömer om det finns förutsättningar inom given budget.   

Bakgrund 

Det har inkommit ett medborgarförslag 2024-03-10 till Mariestads kommun från Åsa 
Furustam som handlar om att öppna caféet på Tunaholmsskolan för att möjliggöra 
att elever ska välja det utbud skolan erbjuder i enlighet med sin ”socker-policy” i 
stället för att nyttja närliggande kioskverksamhet.  

Ärendet överlämnades 2024-05-23 till utbildningsnämnden för beredning och beslut.  

Utbildningsförvaltningen ser att finnas ett värde i att ha caféet vid Tunaholmsskolan 
öppet. Dock är det en organisations- och ekonomisk fråga som ytterst ligger inom 
det ansvar en rektor har för sin verksamhet. Verksamheten finansieras av elevpeng 
som ska täcka samtliga skolans kostnader. Tunaholmsskolans rektor bedömer dock 
att det kommer att vara möjligt att ha caféet öppet under höstterminen 2024.   
 
Bedömning ur miljömässig dimension 

Utbildningsförvaltningen har inte funnit några särskilda aspekter på frågan utifrån 
denna dimension.    
 
Bedömning ur social dimension 

Utbildningsförvaltningen har inte funnit några särskilda aspekter på frågan utifrån 
denna dimension.  
 
Bedömning ur ekonomisk dimension 

Den ekonomiska och organisatoriska situationen kommer vara avgörande för 
möjligheten att hålla caféet öppet. Det är ytterst rektors uppdrag att bedöma om 
dessa förutsättningar finns inom given budget.    

Arbetsutskottets förslag 

Beslutet överensstämmer med arbetsutskottets förslag. 
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Behandling på sammanträdet 

Ordförande Anette Karlsson (M) tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och finner att 
nämnden beslutar enligt förslaget. 

Underlag för beslut 

Tjänsteskrivelse "Medborgarförslag om café Tunaholmsskolan" upprättad av 
avdelningschef för grundskolan och utbildningschef. 

Medborgarförslag ”Café Tunaholmsskolan”, 2024-03-10. 

 

 

_________________________ 
Expedieras till: 
Medborgarförslagsställaren 
Rektor Tunaholmsskolan 
Avdelningschef grundskola 
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Utbildningsnämnden 

UN § 104                                                   Dnr 2024/00040 

Uppföljning resursfördelningsmodell 

  

Utbildningsnämndens beslut 

Utbildningsnämnden föreslår kommunfullmäktige besluta anta reviderade principer 
för resursfördelningsmodell för förskola, resursfördelningsmodell grundskola F-9 
och resursfördelningsmodell för gymnasieskola.     

Bakgrund 

Mariestads kommun antog 2014-12-15 en resursfördelningsmodell för förskola och 
grundskola F-9 och för gymnasiet 2017-09-25. Resursfördelningsmodellerna 
utvärderas och eventuellt revideras årligen utifrån det systematiska kvalitetsarbetet. 
Efter genomförd analys finns behov att förändra variabler i strukturtillägget för 
gymnasiet för att nå ett mer likvärdigt fördelningssystem. I grundskolans 
resursfördelning är det uppdateringar av benämningar. I förskolans resursfördelning 
ändras det från två barnpengar till samma för alla barn oavsett ålder och ett avsnitt 
för pedagogisk omsorg är tillagd. 

Arbetsutskottets förslag 

Beslutet överensstämmer med arbetsutskottets förslag. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande Anette Karlsson (M) tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och finner att 
nämnden beslutar enligt förslaget. 

Underlag för beslut 

Tjänsteskrivelse "Principer - Resursfördelningsmodell förskola, grundskola F-9 och 
gymnasieskola" upprättad av avdelningscheferna för förskola, grundskola och 
gymnasieskola samt utbildningschef. 

Resursfördelningsmodell förskola. 

Resursfördelningsmodell grundskola.  

Resursfördelningsmodell gymnasiet. 

 

___________________________ 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 
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Utbildningsnämnden 

UN § 105                                                   Dnr 2023/00062 

Budget 2024 - Tertial 1 

  

Utbildningsnämndens beslut 

Utbildningsnämnden godkänner informationen om tertial 1 per den 30 april 2024 
som visar ett prognosticerat underskott på 10,4 mnkr.   

Åtgärder för att nå en budget i balans kommer finnas med i den 
kommunövergripande handlingsplanen för kommunens verksamheter för att klara 
årets budget.  

Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Protokollsanteckning lämnas av (S) genom Sebastian Ekeroth Clausson, bilaga 1. 

Bakgrund 

Enligt kommunens ekonomistyrningsprinciper ska ekonomienheten årligen upprätta 
två prognoser för nämndernas verksamheter. Prognoserna ska upprättas efter april 
och augusti.  

Prognoserna upprättas i syfte att följa upp nämndernas och kommunens ekonomi så 
att den följer antagen budget. Kommunstyrelsen har uppsynsplikt över nämndernas 
ekonomi. Vid avvikelser från budget ska nämnden upprätta en åtgärdsplan för att 
beskriva de åtgärder som ska vidtas för att uppnå en budget i balans. Åtgärdsplanen 
ska presenteras för kommunstyrelsens arbetsutskott. 

Utbildningsförvaltningen har gjort en tertialuppföljning per april månad år 2024 för 
förvaltningens verksamheter. 

Uppföljningen visar ett resultat med underskott motsvarande 10,4 mnkr för 
utbildningsförvaltningen totalt innan planerade och till viss del beslutade åtgärder har 
vidtagits.  

Prognosen för investeringar visar att samtliga medel kommer att användas.  

Bedömning ur miljömässig dimension 

Utbildningsförvaltningen har inte funnit några särskilda aspekter på frågan utifrån 
denna dimension.   

Bedömning ur social dimension 

Utbildningsförvaltningen bedömer att den ekonomiska fördelningen mellan 
enheterna utifrån antagen resursfördelningsmodell följer avsikten med att tillgodose 
en likvärdig utbildning för barn och elever utifrån denna dimension. En likvärdig 
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utbildning där barn och elever ges förutsättningar till fullföljd utbildning och därmed 
förebygga risken för utanförskap i samhället på sikt.    

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Verksamheten bedrivs utifrån läsår och viss osäkerhet råder vid avläsning per sista 
april då det under höstterminen förändras i antal barn och elever vid våra enheter. 
2024 finns även en stor påverkan gällande beslutade förändringar i PO-kostnader 
som inte kan påverkas samt gällande lokalvårdskostnader där förhandlingar pågår om 
nya avtal.  

Arbetsutskottets förslag 

Beslutet överensstämmer med arbetsutskottets förslag. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande Anette Karlsson (M) tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och finner att 
nämnden beslutar enligt förslaget. 
 
Ordförande godkänner protokollsanteckning från (S) genom Sebastian Ekeroth Clausson. 
Bilaga 1. 

Underlag för beslut 

Tjänsteskrivelse "Tertial 1 för budgetår 2024" upprättad av utbildningschef. 

Tertial 1 per den 30 april 2024. 

 

_________________________ 
Expedieras till: 
Kommunstyrelsen 
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Utbildningsnämnden 

UN § 106                                                   Dnr 2024/00039 

Statsbidrag 2024 samt komplettering rapport från 2023 

  

Utbildningsnämndens beslut 

Utbildningsnämnden noterar informationen.                                                                   

Bakgrund 

Huvudmän som bedriver förskole- och skolverksamhet kan ansöka om vissa 
specifika riktade statliga bidrag. Statsbidragen är fastställda av regeringen och regleras 
i olika förordningar. Skolverket är den beslutsfattande myndigheten.  

Utbildningsförvaltningen har från den 1 januari 2024 fram till 31 mars 2024 blivit 
beviljade statsbidrag om totalt 22 868 772 kr. Summan utgår ifrån beslut om 
ansökningar som gjorts. Efter själva rekvisitionen och/eller redovisningen av 
respektive statsbidrag, kan den erhållna summan komma att minska. 

 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Utbildningsförvaltningen har inte funnit några särskilda aspekter på frågan utifrån 
denna dimension.  

 

Bedömning ur social dimension 

Utbildningsförvaltningen har inte funnit några särskilda aspekter på frågan utifrån 
denna dimension. 

 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Utbildningsförvaltningen bedömer att de riktade statsbidragen är viktiga att ta del av 
för att möjliggöra förutsättningar och likvärdighet för Mariestads kommuns skolor i 
jämförelse med övriga riket. 

Underlag för beslut 

Tjänsteskrivelse ”Redovisning Statsbidrag kvartal 1 2024” upprättad av 
utbildningschef. 

Erhållna statsbidrag per den sista mars 2024. 

Kort information om statsbidragen 2023. 

_________________________ 
Expedieras till: 
Utbildningschef 



 

Utbildningsnämndens 
sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 
2024-06-10 

Sida 20 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

 

Utbildningsnämnden 

UN § 107                                                   Dnr 2024/00091 

Revisionsrapport: Grundläggande granskning av styrelse och 
nämnder år 2023  

  

Utbildningsnämndens beslut 

Utbildningsnämnden beslutar att lämna nedanstående yttrande över de iakttagelser 
och rekommendationer som kommunrevisionen framför i den grundläggande 
granskningen av nämndens verksamhet år 2023. 

Bakgrund 

Kommunrevisionen har med hjälp av KPMG genomfört en grundläggande 
granskning av nämnden avseende verksamhetsåret 2023. Syftet med granskningen 
har varit att bedöma om nämnden har en tillräcklig struktur för styrning, uppföljning 
och kontroll av verksamheten. Revisorernas bedömning är att nämnden delvis skapat 
förutsättningar för tillräcklig styrning, uppföljning och kontroll av verksamheten. 
Granskningen visar på ett antal förbättringsområden, i synnerhet kopplat till 
verksamhetsstyrning och uppföljning av intern kontroll.  

Vad gäller verksamhetsstyrning konstaterar revisorerna att nämndens mål till stor del 
är bristfälligt utformade vad gäller mätbarheten med anledning av avsaknad av tydliga 
målnivåer för 2023. Därtill framgår inte bedömningsgrunderna av måluppfyllelsen på 
ett tillfredsställande sätt.  

Vad gäller ekonomistyrning och uppföljning konstaterar revisorerna att det sker 
ekonomisk uppföljning löpande genom tertialrapporter. Revisorerna framhåller dock 
att arbetet avseende analys av orsaker vid eventuella budgetavvikelser samt beslut om 
åtgärder därefter kan intensifieras. 

Nämnden har delvis säkerställt att det finns system för att säkerställa en tillräcklig 
uppföljning av intern kontroll. Däremot finns utvecklingsbehov avseende 
internkontrollplanernas utformande. Den interna kontrollen kan förtydligas genom 
tydligare kontrollmoment, specifikation vid metodval samt frekvens för uppföljning. 
Därtill anser revisorerna att nämnden bör involveras i internkontrollprocessen i 
större utsträckning.  

Utifrån resultatet av granskningen rekommenderar revisionen nämnden att: 

 

- Säkerställa att samtliga mål har tillhörande indikatorer med tydliga målnivåer 
för aktuellt verksamhetsår, i syfte att underlätta uppföljning av målen. 

- Säkerställa att det vidtas erforderliga åtgärder vid budgetavvikelser. 

- Tydliggöra hur den interna kontrollen ska bedrivas samt tydliggöra nämndens 
delaktighet i riskbedömningar och framtagande av internkontrollpunkter 
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- Erbjuda samtliga ledamöter utbildning i intern kontroll för att säkerställa att 
det finns en samsyn och förståelse rörande vad intern kontroll är 

- Utveckla strukturen av internkontrollplanerna så att kontrollmoment, metod 
och ansvar framgår tydligare. I samband med detta är det även av vikt att se 
över vilka områden/kontrollpunkter som inkluderas i internkontrollplanerna 
och tillse att internkontrollplanerna endast innehåller uppföljande kontroller 
och att övriga aktiviteter planeras på annat sätt. 

 

Arbetsutskottets förslag 

Beslutet överensstämmer med arbetsutskottets förslag. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande Anette Karlsson (M) tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och finner att 
nämnden beslutar enligt förslaget. 

Underlag för beslut 

Tjänsteskrivelse "Yttrande över revisorernas grundläggande granskning av 
utbildningsnämnden år 2023" upprättad av utbildningschef 2024-05-08. 

Missiv; Grundläggande granskning år 2023. 

Revisionsrapport; Grundläggande granskning av styrelser och nämnder år 2023. 

 

__________________________ 
Expedieras till: 
Utbildningschefen 
Kommunrevisionen 
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Utbildningsnämnden 

UN § 108                                                   Dnr 2024/00034 

Omvärldsanalys budget 2025 

  

Utbildningsnämndens beslut 

1. Utbildningsnämnden noterar informationen. 

2. Utbildningsnämnden beslutar att en analys av kostnader för förskolan i 
Mariestad ska göras. 

Bakgrund 

Utbildningschef informerar om omvärlds- och nulägesanlys för 2025-2027 samt 
framtida utmaningar som påverkar verksamheterna. 

Mariestads kommuns ekonomichef informerar om Räkenskapssammandragets (RS) 
påverkan på nyckeltal och underlag (Kolada).   

Underlag för beslut 

Omvärlds- och nulägesanalys 2025-2027. 

Muntlig information på mötet. 

 

 

____________________________ 
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Utbildningsnämnden 

UN § 109                                                   Dnr 2024/00092 

Remiss av promemorian Utökad kontroll av uppgifter 
belastningsregistret  

  

Utbildningsnämndens beslut 

Utbildningsnämnden godkänner remissyttrandet.  

Bakgrund 

Regeringskansliet har gett en utredare i uppdrag att göra en översyn av vilka brott 
som bör ingå dels i det utdrag ur belastningsregistret som enligt Skollagen ska 
uppvisas av den som erbjuds en anställning eller på annat sätt ska anlitas eller tas 
emot inom skolväsendet eller annan pedagogisk verksamhet, dels i den 
registerkontroll som kan göras av en person som är över 15 år och som är 
folkbokförd där pedagogisk omsorg ska bedrivas (U 2024 B). I avvaktan på 
utredarens förslag lämnas i aktuellt promemoriaförslag på vissa nya brott som 
bedöms angelägna att snabbt föra in i regleringen om registerkontroll. Vilka brott 
som ska omfattas av registerkontrollen regleras i förordningen (1999:1134) om 
belastningsregister. Registerkontrollen föreslås, förutom där angivna brott, även 
omfatta uppgifter om domar, beslut eller strafförelägganden där påföljd har dömts ut 
eller åtalsunderlåtelse meddelats för brottet involverande av en underårig i 
brottslighet enligt 16 kap. 5 a § brottsbalken och brott som omfattas av 
terroristbrottslagen (2022:666) eller motsvarande äldre lag. Ändringen i förordningen 
om belastningsregister föreslås träda i kraft den 1 december 2024. 

Promemorian har skickats på remiss till flertalet remissinstanser varav Mariestads 
kommun är en av dessa. Mariestad kommuns bedömning av lagda förslag är 
instämmande i samtliga delar.    
 
Bedömning ur miljömässig dimension 

Utbildningsförvaltningen har inte funnit några särskilda aspekter på frågan utifrån 
denna dimension.     
 
Bedömning ur social dimension 

Utbildningsförvaltningen har inte funnit några särskilda aspekter på frågan utifrån 
denna dimension.    
 
Bedömning ur ekonomisk dimension 

Utbildningsförvaltningen har inte funnit några särskilda aspekter på frågan utifrån 
denna dimension. 
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Arbetsutskottets förslag 

Beslutet överensstämmer med arbetsutskottets förslag. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande Anette Karlsson (M) tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och 
finner att nämnden beslutar enligt förslaget 

Underlag för beslut 

Tjänsteskrivelse "Promemoria Utökad kontroll av uppgifter i belastningsregistret 
U2024/01028" upprättad av skoljurist och utbildningschef.  

Remissyttrande från Mariestads kommun 2024-05-15. 

Promemoria Utökad kontroll av uppgifter i belastningsregistret U2024/01028, 2024-
04-05. 

 

 

___________________________ 
Expedieras till: 
Regeringen 
Skoljurist 
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Utbildningsnämnden 

UN § 110                                                   Dnr 2024/00099 

Remiss: Dnr 2024:2734 ansökan från Praktiska Sverige AB 

  

Utbildningsnämndens beslut 

Mariestads kommun, utbildningsnämnden, beslutar ansluta sig till Skövde kommuns 
yttrande i enlighet med överenskommelse inom Utbildning Skaraborg.   

Bakgrund 

Skolinspektionen inkom 2024-04-29 med en remiss till Mariestads kommun gällande 
ansökan från Praktiska Sverige AB som ansökt om godkännande som huvudman för 
riksrekryterande utbildning vid den fristående gymnasieskolan Praktiska Gymnasiet 
Skövde i Skövde kommun från och med läsåret 2025/26. 

Sökt program: 

 

- Yrkesprogram - Floristutbildning 

 

Mariestads kommun har fått tillfälle att yttra sig över ansökan i enlighet med 2 kap. 5 
§ skollagen (2010:800).  

Mariestads kommun ingår i ett samverkansavtal med grannkommunerna genom 
Utbildning Skaraborg. Syftet är att stärka och utveckla Skaraborg till en attraktiv 
gymnasieregion. Samverkansavtalet innebär bland annat att alla elever inom 
samverkansområdet har möjlighet att söka önskat program på alla gymnasieskolor 
inom samverkansområdet. 

Kommunstyrelsen, i Mariestads kommun, beslutade 2011-04-07 (Ks § 46) att överlåta 
till utbildningsnämnden att, för kommunens del, yttra sig till Skolinspektionen över 
ansökningar om godkännande som huvudman för fristående skolor i andra 
kommuner.     
 
Bedömning ur miljömässig dimension 

I ärendet görs det ingen bedömning ur miljömässiga dimensionen.    
 
Bedömning ur social dimension 

I ärendet görs det ingen bedömning ur sociala dimensionen.   
 
Bedömning ur ekonomisk dimension 

I ärendet görs det ingen bedömning ur ekonomiska dimensionen. 
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Arbetsutskottets förslag 

Beslutet överensstämmer med arbetsutskottets förslag. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande Anette Karlsson (M) tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och 
finner att nämnden beslutar enligt förslaget 

Underlag för beslut 

Tjänsteskrivelse ” Remiss från Skolinspektionen: SI Dnr 2024:2734 Ansökan från 
Praktiska Sverige AB om godkännande som huvudman för riksrekryterande 
utbildning vid Praktiska Gymnasiet Skövde i Skövde kommun” upprättad av 
utbildningschef. 

Remissbrev från Skolinspektionen. 

Ansökan från Praktiska Sverige AB. 

 

___________________________ 
Expedieras till: 
Skolinspektionen 
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Utbildningsnämnden 

UN § 111                                                   Dnr 2024/00114 

Information - Medarbetarenkät utbildningsförvaltningen 

  

Utbildningsnämndens beslut 

Utbildningsnämnden noterar informationen. 

Bakgrund 

Utbildningsnämnden har önskat få information om resultatet av den genomförda 
medarbetarenkäten. 

Underlag för beslut 

Muntlig information på mötet. 

 

 

__________________________ 
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Utbildningsnämnden 

UN § 112                                                   Dnr 2024/00005 

Information 

  

 

Heldagar för utbildningsnämnden hösten 2024: 17 september, 15 oktober,  
eventuellt 19 november, 17 december. 

Avdelningschef förskola och pedagogisk omsorg avslutar sin tjänst i kommunen efter 
sommaren. 

 

 

____________________________ 
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Utbildningsnämnden 

UN § 113                                                   Dnr 2024/00006 

Rapporter 

  

 
Inga rapportera har lämnats till dagens möte. 

 

 

___________________________ 
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Utbildningsnämnden 

UN § 114                                                   Dnr 2024/00003 

Delegationsbeslut att anmäla 

  

Utbildningsnämndens beslut 

Utbildningsnämnden godkänner redovisningen. 

Följande delegationsbeslut anmäls: 

Delegat: Rektor gy, gy sär, gr, gr sär, förskola 
 

Del nr: Ärende: Diarienr: 

C25 Anmälan av befarade kränkningsärenden enligt 
förteckning 6 maj till 7 juni 2024 

UN 2023/74 (15)  

 
Delegat: Rektor Högelidsskolan F-6 
  

Del nr: Ärende: Diarienr: 

C4 Avslag skolplacering Dnr UN 2024/21 (4) 

 
Delegat: Rektor Kvarnstenen 
  

Del nr: Ärende: Diarienr: 

C4 Avslag skolplacering Dnr UN 2024/57 (9) 

 
Delegat: Rektor Tunaholmsskolan 
  

Del nr: Ärende: Diarienr: 

C4 Beslut skolskjutsärenden april 2024 Dnr UN 2024/57  
(7-8) 

 
Delegat: Avdelningschef förskola 
  

Del nr: Ärende: Diarienr: 

B10 Tilläggsbelopp till barn i förskola läsår 2024/25 Dnr UN 2024/121 
(1-28)) 

 
Delegat: Skolskjutshandläggare 
  

Del nr: Ärende: Diarienr: 

C29 Beslut skolskjutsärenden maj 2024 Dnr UN 2024/46 
(15) 

  
_________________________ 
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Utbildningsnämnden 

UN § 115                                                   Dnr 2024/00004 

Handlingar att anmäla 

  

 

MBN-2024-1189_ Datum 2024-05-07 Livs - Kontrollrapport 

MBN-2024-1189_ Datum 2024-05-08 Livs - Avgift – Efterhandsdebitering 

 

 

__________________________ 
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Bilaga 1 

 

Protokollsanteckning 

 

Socialdemokraterna ställer sig frågande till hanteringen av det prognosticerade 

underskottet. Utbildningsnämnden bör enligt oss inte frivilligt lämna över ansvaret för sin 

budget till kommunstyrelsen. Eftersom vi vet vilket beslut som kommer tas i 

kommunstyrelsen kan vi inte heller förutse vilka konsekvenser det kommer få för skolan 

och förskolan i Mariestad. Att på detta sätt frånsäga oss ansvaret för både ekonomi och 

verksamhet är enligt oss inte förenligt med utbildningsnämndens uppdrag. 

 

Socialdemokraterna i utbildningsnämnden 

genom 

Sebastian Ekeroth Clausson, vice ordförande 

 

 


